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Onderwerp 

Toelichting beoordeling Regioakkoord Rotterdam 2022 

 

Geachte heer Mijnans, 

 

Met deze brief geef ik een toelichting op de GS-brief van 14 maart 2023 (PZH-2023-827974398) over 

de beoordeling van het Regioakkoord Rotterdam 2022 (hierna: Regioakkoord). Aanleiding voor deze 

brief is primair het door gemeente Vlaardingen definitief vastgestelde bod. Daarnaast zijn reacties 

ontvangen op de beoordeling.  

 

Het nieuwe bod van Vlaardingen wijkt af van het eerdere concept bod van deze gemeente, zoals 

opgenomen in het Regioakkoord. Verderop in deze brief ga ik daar nader op in. 

 

Het is goed dat u als regio heeft gereageerd op de beoordeling van het Regioakkoord. In de 

ontvangen reacties en in de gesprekken werd onder meer ingegaan op onderdelen van de 

beoordeling van het Regioakkoord van de biedingen van gemeenten. In de beoordeling gaf GS aan 

dat zij met de biedingen van bijna alle gemeenten kunnen instemmen. Bij gemeenten waar het 

aandeel sociale corporatiewoningen tot onder 30% van de woningvoorraad daalt, is zorg 

uitgesproken en hulp aangeboden. 

 

Context en algemeen beeld 

Alvorens ik hierop nader inga, schets ik eerst de context en het algemene beeld van het 

Regioakkoord. 

 

Zoals in de beoordelingsbrief uitgebreid is toegelicht, ligt er een grote opgave wat betreft de 

realisatie van voldoende sociale woningen1. Ondanks de inzet van veel gemeenten, bevatten de 

biedingen ten opzichte van zowel de streefvoorraad (zoals RIGO dat heeft geformuleerd) als de 

 
1 Sociale woningen zijn hier gedefinieerd zoals in het Regioakkoord. Dat betreffen naast 
sociale huur door woningcorporaties ook particuliere sociale huur en sociale koopwoningen. 
Bij de totstandkoming van de geactualiseerde Regioakkoord heb ik echter als gedeputeerde 
meerdere keren de zorg rond particuliere sociale woningen benoemd. 
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kwalitatieve woningbouwbehoefteverkenning toch nog een tekort van ca. 17.000 woningen. Mede 

daarom gaven GS in de eerdere brief aan dat gemeenten prioriteit dienen te stellen bij het blijven 

zoeken naar mogelijkheden dit tekort te verkleinen, ook gemeenten waarvan het bod is aanvaard. 

 

Het is goed om te zien dat veel gemeenten in deze regio de sociale opgave zien en in de afgelopen 

jaren substantiële stappen hebben gezet om meer sociale corporatiewoningen toe te voegen. Zoals 

in de GS-brief van 14 maart is beschreven, zie ik ook dat veel particuliere sociale huurwoningen 

‘verdampen’. Ze worden soms in een nog groter tempo onttrokken aan de sociale huurvoorraad dan 

dat er in het nieuwbouwprogramma wordt toegevoegd waardoor er uiteindelijk een afname 

optreedt. De omstandigheden en inzet verschillen per gemeente. Hieronder licht ik dit nader toe. 

 

Vier gemeenten (Albrandswaard, Barendrecht, Lansingerland en Voorne aan Zee) van deze regio 

hebben een aandeel sociale corporatiehuurwoningen dat ruim onder 30% van de woningvoorraad 

ligt. Deze gemeenten hebben al enkele jaren extra aandacht vanuit de provincie. Zoals u bekend zijn 

in de afgelopen jaren gezamenlijk met deze gemeenten uitgebreide inventarisaties uitgevoerd om 

extra sociale woningen toe te voegen. Dit heeft geleid tot in totaal ca. 2.680 extra sociale woningen 

in de programmering. Hoewel ook met deze aantallen het Meer Evenwicht scenario nog niet volledig 

is bereikt, zie ik wel dat deze gemeenten de aangegeven mogelijkheden daadwerkelijk hebben 

opgenomen in het woningbouwprogramma en ook deel uitmaken van de biedingen in het 

Regioakkoord. Dat neemt niet weg dat de realisatie van deze woningen nog veel aandacht nodig 

heeft. Mede daarom zijn proactieve aanwijzingen gegeven aan de gemeenten Albrandswaard en 

Lansingerland. Tot op heden zijn deze nog niet volledig opgevolgd. Beide gemeenten spreek ik hier 

herhaaldelijk op aan. Ook hier zoek ik graag de samenwerking om knelpunten op te lossen. 

 

De gemeenten Krimpen aan den IJssel, Maassluis, Nissewaard, Ridderkerk, Rotterdam en Vlaardingen 

hebben op basis van de biedingen een aandeel sociale corporatiehuurwoningen in 2030 van rond het 

regiogemiddelde (33%) of hoger van de woningvoorraad. Dat neemt niet weg dat ook hier de 

aandacht voor de daadwerkelijke realisatie van sociale corporatiewoningen niet mag verslappen. 

Vanwege het grote regionale tekort aan sociale huurwoningen van corporaties roep ik deze 

gemeenten op om mogelijke extra kansen voor sociale huur hier te benutten. Zoals in de 

beoordelingsbrief is beschreven, vraag ik bij eventuele wijzigingen in het woningbouwprogramma 

ook het aantal sociale corporatiewoningen evenredig te wijzigen. 

 

Wat de gemeente Capelle aan den IJssel betreft, heeft GS aangegeven dat het aandeel sociale 

corporatiehuurwoningen in het woningbouwprogramma van deze gemeente met (bruto) 4% 

uitzonderlijk laag is. Het aandeel sociale huurwoningen van corporaties in de voorraad zakt op basis 

van dit programma naar 27% in 2030. Met deze gemeente ben ik in gesprek over het zoeken naar 

aanvullende mogelijkheden voor sociale corporatiewoningen. Ik ben verheugd dat Capelle aan den 

IJssel inmiddels extra mogelijkheden ziet en daarnaast wil meewerken aan een externe inventarisatie 

van mogelijkheden voor meer sociale corporatiewoningen in het woningbouwprogramma. Zodra 

uitkomsten daarvan bekend zijn, breng ik ook u hiervan op de hoogte. 

 

Naar aanleiding van de beoordeling van Schiedam hebben gesprekken plaatsgevonden tussen 

gemeente Schiedam, u als regiovoorzitter en mij. Daarin zijn de zorgen vanuit gemeente Schiedam en 

de beoordeling nader toegelicht. Alle huidige woningbouwplannen van Schiedam kunnen doorgaan. 
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Vanwege het grote aandeel particuliere sociale woningen, waarbij de kans op ‘verdamping’ 

aanzienlijk is, zie ik graag dat Schiedam bij nieuwe projecten meer woningen onderbrengt bij 

corporaties. Ik ben bereid Schiedam bij te staan bij deze opgave. 

 

Vlaardingen 

Tot slot reageer ik hierbij op het gewijzigde bod van Vlaardingen. In de GS-brief over het 

Regioakkoord werd aangegeven dat de provincie instemt met het concept-bod van Vlaardingen. Het 

door de gemeente definitief vastgestelde bod bevat 200 sociale corporatiehuurwoningen van 

corporaties minder dan het concept, waardoor het aandeel sociale huurwoningen van corporaties in 

de woningvoorraad van Vlaardingen zakt van 42% in 2021 naar 36% in 2030 (in plaats van 37%). Als 

reden wordt door Vlaardingen aangegeven dat andere gemeenten in de regio onvoldoende bijdragen 

aan de regionale opgaven. Daarnaast heeft Vlaardingen bij haar definitieve bod aangegeven dat zij 

haar bod volgend jaar mogelijk kan herzien als onvoldoende voortgang bij andere gemeenten wordt 

geboekt. 

 

Inhoudelijk gezien heeft deze wijziging van het bod van Vlaardingen niet alleen gevolgen voor deze 

gemeente zelf, maar ook voor de regio als geheel. Zoals genoemd kent de regio al een tekort van 

17.000 sociale woningen. Het mag duidelijk zijn dat een verlaging van de sociale inspanning niet 

bijdraagt aan het terugdringen van dit tekort. Daarnaast heeft deze wijziging ook gevolgen voor de 

Realisatieagenda (Woondeal) van deze regio, waar de afgesproken aantallen in zijn overgenomen. 

 

Het is begrijpelijk dat Vlaardingen andere gemeenten wil aanspreken op hun verantwoordelijkheid in 

sociale opgaven, zoals ook de provincie gemeenten hierop aanspreekt. Echter, het verlagen van de 

eigen sociale prestatie geeft hierin naar mijn mening geen goed voorbeeld. Ook het aankondigen van 

een mogelijke eenzijdige wijziging van het bod komend jaar draagt niet bij aan werkbare en 

betrouwbare afspraken binnen de regio. 

 

Dit alles bij elkaar brengt mij ertoe dat ik niet zonder meer kan instemmen met het definitieve bod 

van Vlaardingen. Als oplossing vraag ik u om 200 sociale corporatiehuurwoningen te compenseren op 

andere locaties binnen gemeente Vlaardingen dan wel overeenstemming te bereiken met andere 

gemeenten in uw regio voor realisatie van deze woningen. 

 

Wat het proces betreft, merk ik op dat de totstandkoming van het Regioakkoord zorgvuldig verlopen 

is. Ik vraag u deze zorgvuldigheid ook bij de uitvoering voort te zetten. 

 

Slot 

Ik realiseer mij dat het uitvoeren van de gemaakte afspraken, zowel in het Regioakkoord als de 

Realisatieagenda, voor gemeenten en woningcorporaties niet eenvoudig is. Om die reden 

ondersteunt de provincie hen met een groot aantal instrumenten, zoals diverse subsidies, inzet van 

extra expertise, innovatie en kennisdeling. Graag zet ik de samenwerking met u als regio constructief 

voort om daarmee werkelijk oplossingen te bieden aan de vele woningzoekenden in uw regio. 
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Met vriendelijke groet, 

 
 

drs. ir. A.L. (Anne) Koning  

 

Meer informatie www.zuid-holland.nl/contact  
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